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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politi ku ZHMP 

konaného dne 20. 2. 2013 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 349 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2 od 15.00 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1. Schválení programu jednání a ov ěřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání dne 13. 12. 2012 
3. Lékařská pohotovostní služba – informace a vyhodnocení z a rok 2012 
4. Deratizace – informace a vyhodnocení za rok 2012  
5. Projednávání výsledk ů hospoda ření za rok 2012 p říspěvkových organizací v 

působnosti ZSP MHMP – harmonogram 
6. Zpráva o činnosti výboru za 2. pololetí 2012 – tisk Z-1522 
7. Expertní tým pro p řípravu procesu transformace ZZ na území HMP - usnes ení 

RHMP č. 180 ze dne 12. 2. 2013 
8. Grantové řízení hl. m. Prahy pro rok 2013 v p ůsobnosti odboru ZSP MHMP – 

informace o p řijatých žádostech 
9. Zdravé m ěsto Praha 2013 – informace k pr ůběhu dota čního řízení v oblasti 

protidrogové prevence 
10. Různé 

Jednání výboru zahájil v 15.08 hod. předseda výboru M. Dlouhý. 

Jednání byli přítomni Mgr. Kabický, náměstek primátora, Roman Petrus, člen Zastupitelstva 
HMP, Ing. Radovan Košťál, Ph.D., zástupce ředitele Magistrátu pro sekci správy města, 
Ing. Květuše Čelikovská, pověřená řízením ZSP MHMP, paní Menšíková, Oborový svaz 
zdravotnictví a sociální péče ČR, pan Kašpárek, Fox Servis, paní Šimková a Matúšková, 
Byty - Barrandov, v průběhu jednání se dostavila Ing. V. Šenarová – občanské sdružení Za 
naší budoucnost. 

ad 1) Schválení ov ěřovatele zápisu 

Ověřovatelem zápisu byla navržena I. Borská. 

Přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 2) Schválení zápisu z jednání dne 13. 12. 2012 

Schválení zápisů bez námitek. 

Přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 3) Léka řská pohotovostní služba – informace a vyhodnocení z a rok 2012 

Obsáhlé informace o zajištění a provozu lékařské pohotovostní služby v roce 2012, které 
zpracovalo odd. zdravotnictví, obdrželi členové výboru předem. Lékařská pohotovostní 
služba (LPS) funguje od 1. 1. 2008 na území hlavního města Prahy v systému, kdy je tato 
služba soustředěna do celkem šesti zdravotnických zařízení - 5 nemocnic (Fakultní 
nemocnice v Motole, Všeobecná fakultní nemocnice v Praze, Thomayerova nemocnice, 
Fakultní nemocnice Královské Vinohrady, Nemocnice Na Bulovce) a Městské polikliniky 
Praha, příspěvkové organizace hl. m. Prahy.  
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Z rozpočtu města bylo v roce 2012 na LPS průběžně uvolněno nemocnicím 19 milionů Kč 
jako účelová neinvestiční dotace na provoz této služby. Stanoviště LPS v Městské poliklinice 
Praha bylo financováno v rámci kapitoly odboru zdravotnictví, sociální péče a prevence 
Magistrátu hlavního města Prahy (ZSP MHMP), a to formou neinvestičního příspěvku na 
provoz této služby. 

V roce 2012 bylo pražskou LPS ošetřeno celkem 122 845 osob, z toho bylo 43 952 
dospělých, 43 314 dětí a 35 579 pacientů zubního lékařství. 

Pro rok 2013 byla navíc uzavřena smlouva na poskytování LPS všeobecné praktické 
lékařství s Ústřední vojenskou nemocnicí – Vojenskou fakultní nemocnicí Praha, a to 
především z důvodu zajištění lepší dostupnosti pro obyvatele severozápadní části města. 

Dle nové legislativy (§ 110 a § 119 zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách, ve znění 
pozdějších předpisů) za organizaci a zajištění LPS odpovídá kraj, tedy i HMP, a to 
v přenesené působnosti. Avšak způsob organizace a zajištění zákon dále nerozvádí. 
V druhém pololetí roku 2013 proto bude třeba přehodnotit poskytování LPS na území 
hlavního města Prahy. Dle průzkumu ZSP MHMP mají ostatní kraje ČR zajištěno 
provozování LPS v rámci svých příspěvkových organizací (nemocnic, případně zdravotnické 
záchranné služby). HMP v současné chvíli nezřizuje žádnou příspěvkovou organizaci 
nemocničního typu, proto je na území hlavního města Prahy situace specifická. S počtem 
ošetření sta tisíc pacientů ročně (není zahrnuta Městská poliklinika Praha) je v rámci 
zdravotnické záchranné služby poskytování LPS nerealizovatelné. 

K předloženému materiálu nebyly vzneseny žádné dotazy. 

ad 4) Deratizace – informace a vyhodnocení za rok 2 012 

Hlavní město Praha (dále HMP) má dle ustanovení § 57 zákona č. 258/2000 Sb., o ochraně 
veřejného zdraví a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů, 
povinnost provádět běžnou ochrannou dezinfekci, dezinsekci a deratizaci (dále DDD). 
Každým rokem je proto prováděna na území HMP cyklická deratizace, a to v objektech a na 
plochách, které vlastní a přímo spravuje HMP. 

Deratizace probíhá dle podrobného časového a územního harmonogramu, který vytváří 
Hygienická stanice hlavního města Prahy ve spolupráci s jednotlivými městskými částmi, 
ZSP MHMP a příslušnými deratizačními firmami. Hygienická stanice hlavního města Prahy 
dále zodpovídá za následnou kontrolu kvality provedených deratizačních prací. 

K předloženému materiálu nebyly vzneseny žádné dotazy. 

ad 5) Projednávání výsledk ů hospoda ření za rok 2012 p říspěvkových organizací v 
působnosti ZSP MHMP – harmonogram 

Harmonogram projednávání výsledků hospodaření za rok 2012 obdrželi členové předem. 

K. Čelikovská pozvala přítomné na projednávání, které začne v pátek 22. 2. 2013 
zdravotnickými zařízeními. 

ad 6) Zpráva o činnosti výboru za 2. pololetí 2012 – tisk Z-1522 

Zpráva o činnosti, kterou připravil předseda výboru M. Dlouhý, zpracovaná jako tisk Z-1522 
byla rozeslána předem. Přítomní členové neměli žádné připomínky. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP schvaluje zprávu o činnosti výboru za 2. pololetí 2012 a souhlasí, aby byla 
předsedou předložena na únorovém jednání Zastupitelstva HMP. 

Přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 
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ad 7) Expertní tým pro p řípravu procesu transformace ZZ na území HMP – usnes ení 
         RHMP č. 180 ze dne 12. 2. 2013 

Schválené usnesení Rady HMP předložil předseda jako informaci. 

K materiálu se rozvinula široká diskuse o transformaci nemocnic v Praze. 

L. Teska Arnoštová upozornila na skutečnost, že Ministerstvo zdravotnictví informovalo 
dopisem přímo řízenou organizaci Ústav pro péči o matku a dítě, že se toto vyřazuje ze sítě 
určené k transformaci. Navrhuje proto revokaci usnesení.  

M. Ludvík také nepovažuje za možné jednat dále o tomto zařízení. 

Náměstek Kabický nepovažuje za nutné usnesení revokovat, protože se zatím jedná 
o předběžné kroky a jejich posloupnost. 

L. Teska Arnoštová dále navrhuje, aby v komisi byli ještě další odborníci i zástupci ostatních 
stran. Proces se předpokládá až do r. 2015, kdy bude jiné složení politické reprezentace po 
volbách v roce 2014. 

Náměstek Kabický doplnil, že tento tým bude jen zprostředkovávat informace politickým 
představitelům. Komise pouze stanoví úkoly a termíny, nemá schvalovací pravomoc. 
Předsedou komise je nezávislý odborník MUDr. Marx. 

M. Ludvík dr. Marxe nepovažuje za nezávislého z důvodu jeho působení na 3. lékařské 
fakultě UK v Praze. 

M. Semelová uvítá odbornost komise i účast dalších politických stran. 

I. Borská se zajímala o to, jakým způsobem bude práce navazovat na již zpracované analýzy 
pražského zdravotnictví a studie proveditelnosti. Původně se uvažovalo o převedení pouze 
jedné nemocnice, počítá se tedy s dalšími analýzami, které zadá komise? Jaká je náplň 
činnosti komise? 

M. Dlouhý sdělil, že komise bude shromažďovat podklady, rozhodovací kompetence jsou na 
Radě a Zastupitelstvu HMP. 

Náměstek Kabický vnímá připravenost Ministerstva zdravotnictví uhradit některé další studie. 

L. Teska Arnoštová upozornila na to, že studie od roku 2008 stály HMP již 13 mil. Kč, dle 
sdělení primátora budou komise pracovat zadarmo. 

M. Ludvík chtěl vědět, zda bude na programu Zastupitelstva nějaký materiál jako řádný bod. 
Doporučuje toto předložit k diskusi Zastupitelstvu, aby z diskuse vzešly podklady pro další 
jednání komise. Zatím vše bylo Zastupitelstvu předloženo pouze jako informace, a proto 
neproběhla jakákoliv diskuse, ačkoliv se jedná o miliardový majetek a také o další náklady na 
provoz převedených nemocnic. 

M. Semelová podporuje projednání v Zastupitelstvu HMP, doporučuje, aby náměstek 
Kabický navrhl tento bod do programu jednání.  

M. Dlouhý se domnívá, že by se komise měla alespoň 1 x sejít, shromáždit podklady a 
teprve potom je projednat v Zastupitelstvu. 

L. Teska Arnoštová doporučuje zpracovat statut a jednací řád komise, zejména kdo bude 
komisi svolávat. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP doporučuje náměstkovi Kabickému předložit na jednání Zastupitelstva HMP 
dne 28. 2. 2013 bod „příprava procesu transformace zdravotnických zařízení na území hl. m. 
Prahy“. 

Přítomno 6 členů, pro hlasovali 3 členové, proti 2 členové, 1 člen se zdržel hlasování. 

Usnesení nebylo p řijato. 
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ad 8) Grantové řízení hl. m. Prahy pro rok 2013 v p ůsobnosti odboru ZSP MHMP – 
informace o p řijatých žádostech 

Informace o počtu přijatých žádostí podle jednotlivých grantových oblastí a v programech i 
podprogramech byla rozeslána předem.  

A – granty v oblasti zdravotnictví: přijato 175 žádostí, 5 navrženo k vyřazení, 170 je 
hodnoceno externími hodnotiteli. Požadovaná částka je cca 45 mil. Kč, pro tuto grantovou 
oblast je alokováno 20 mil. Kč. 

B – granty v oblasti sociálních služeb: přijato 290 žádostí. Požadovaná částka je cca 160 mil. 
Kč, pro tuto grantovou oblast je alokováno cca 65 mil. Kč. 

C – granty rodinné politiky: celkem bylo přijato 62 žádostí, všech 62 žádostí bylo po formální 
kontrole postoupeno k hodnocení externími odborníky. Požadovaná částka je cca 13 mil. Kč, 
pro tuto grantovou oblast jsou alokovány 4 mil. Kč. 

D – akce celopražského významu: přijato 48 žádostí, 47 žádostí bylo po formální kontrole 
postoupeno k hodnocení externími odborníky, 1 žádost je navržena k vyřazení z formálních 
důvodů, je požadováno cca 6 mil. Kč, pro oblast jsou alokovány 3 mil. Kč. 

K předloženému materiálu nebyly vzneseny žádné dotazy. 

ad 9) Zdravé m ěsto Praha 2013 – informace k pr ůběhu dota čního řízení v oblasti 
protidrogové prevence 

Předložené informace o dotačním programu Zdravé město Praha 2013 doplnila J. Nožířová 
sdělením, že dosud nejsou navrženy částky pro grantovou komisi, čeká se na výsledek 
hlasování protidrogové komise per rollam. 

Do I. programu „Zdravé město Praha 2013“ pro školy a školská zařízení se přihlásilo celkem 
302 projektových žádostí s celkovými náklady cca 20,5 mil. Kč a požadavkem na hl. m. 
Prahu cca 10,25 mil. Kč. 
Celková částka alokovaná na financování I. programu je 5 000 000 Kč. 

II. program pro specializované organizace je určen pro podporu projektů specializovaných 
adiktologických služeb ve všech oblastech protidrogové politiky. Do programu se přihlásilo 
18 organizaci se 41 projekty. Celkový rozpočet projektů je cca 150,25 Kč a částka 
požadovaná z rozpočtu HMP je cca 39 mil. Kč. K rozdělení je částka 33,9 mil. Kč. 

K předloženému materiálu nebyly vzneseny žádné dotazy. 

ad 10) Různé 

• privatizace byt ů 

Předseda výboru M. Dlouhý sdělil, že na kontrolním výboru obdrželi informaci o zpracování 
posudku, který ovšem členové Zastupitelstva HMP neobdrželi. 

Náměstek Kabický informoval, že byl zpracován oponentský posudek, který objednal odbor 
evidence, správy a využití majetku MHMP (SVM MHMP) na popud kontrolního výboru. Tento 
byl ještě vrácen k dopracování. 

Členové kontrolního výboru ani zástupci sdružení nebyli seznámeni s konkrétním zadáním 
SVM MHMP, není proto jasné, zda zadání přesně odpovídalo usnesení kontrolního výboru.  

Zástupkyně sdružení Byty - Barrandov informovaly přítomné, že 3 technologické celky již 
zakládají bytová družstva a poté začne běžet stanovená 120denní lhůta, přitom není stále 
dořešen žádný ze sporných bodů z října 2012, mimo jiné nebyl ve slíbeném termínu do 
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konce ledna předložen návrh kupní smlouvy. Mají obavy, že se proces zdrží, případně úplně 
zastaví. 

Náměstek Kabický nevidí žádný důvod ani překážku, proč by se termíny neměly dodržet, 
předpokládá, že cenu stanoví Zastupitelstvo HMP na květnovém jednání. 

I. Borská žádá náměstka Kabického o zaslání zadání oponentského posudku. 

Člen Zastupitelstva HMP R. Petrus se domnívá, že místo transformace dochází k prosté 
privatizaci. 

Zástupkyně sdružení Byty - Barrandov sdělily, že sdružení usiluje o to, aby transformace 
proběhla podle schválených pravidel a nezdržovala se. Sdružení své závazky plní a očekává 
od HMP vstřícné jednání. Momentálně se zakládají družstva bez znalosti kupní smlouvy. 

Diskusi zakončil náměstek Kabický sdělením, že zpracovaný posudek neodpovídá zadání, 
které následně rozešle, konstatoval, že se sdružení snaží snížit cenu za každou cenu, 
přísliby města jsou postupně plněny, smlouva je momentálně již několik týdnů posuzována 
a dopracovávána na odboru legislativním a právním MHMP a tento proces nelze urychlit. 
 
V závěru jednání dostala slovo pí Šenarová, která opakovaně upozorňuje zastupitele 
i odbory MHMP na neutěšenou situaci kolem frekventované ulice V Holešovičkách. Již 9 let 
jako zástupkyně organizace Za naší budoucnost apeluje na různé orgány státu i města kvůli 
znečištění životního prostředí, zejména hlukem a emisemi. Sdružení si zajistilo 
hydrometeorologické měření i měření hlukové zátěže. Požaduje větší spolupráci mezi výbory 
i odbory MHMP pro řešení dopadu znečištění životního prostředí na zdraví obyvatel Prahy, 
zejména v oblasti Bulovky a Vltavské kotliny. Upozornila také na špatnou dopravní koncepci 
v již tak přetížené oblasti Holešoviček a na další nebezpečí poškozování zdraví obyvatel 
i pacientů Nemocnice Na Bulovce. Za sdružení opakovaně předkládá městu podněty, které 
se z jejího pohledu řeší nedostatečně. 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.35 hodin. 
 
 
 
 
 
 ............................................  
 Martin Dlouhý 
 předseda VZSP ZHMP 
 
 
 
 
 ............................................  
 Iveta Borská   
 členka VZSP ZHMP  


